
 
 

Skolebestyrelsen 2023/24 

 
Referat SB07 

 

Skolebestyrelsesmøde (07)  

Mandag d. 26. august  
19.000 – 21.00  
 
 
Mødested:                     Havrehedskolen afd. Morud, personalerummet 

 
Mødedeltagere:  
Rikke Molin (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (næstformand), Diana Pøhlsgård (forældrerepræsentant), Jesper 
Kruse Markvart (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen (forældrerepræsentant), Jesper Stoltz Haugen 
(forældrerepræsentant), Mi Maria Dyrendal (forældrerepræsentant), Rie Mortensen (medarbejderrepræsentant), Gitte 
Bremholm (medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 

 
Elevrådsrepræsentanter:  
Ikke valgt endnu 
 
Mødeleder: Rikke Molin 
 
Gæst: Jonas Balck Kristensen (afdelingsleder), Maria Argiris (afdelingsleder) 
 
 

 

Møderække 24-25:  

Forslag jf. punkt 49 mandag d. 26. august, Tirsdag d. 17. sept., Onsdag d. 30. okt. Torsdag d. 28. nov., 
Tirsdag d. 14. jan., Mandag d. 25. feb., Tirsdag d. 25. marts, Onsdag d. 30. april, Torsdag d. 22. maj 
og Tirsdag d. 17. juni.   
 

 

Punkt 47: Godkendelse af referat                                          Kl. 19.00 

Sagsfremstilling: Referater fremsendes ca. en uge efter mødet er afholdt og alle er forpligtet til at 
melde ind med eventuelle justeringer på mail. På mødet godkendes referatet med underskrift.  

Referatet fra junimødet SB06 underskrives.  
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Punkt 48: Velkommen og tjek ind til et nyt skoleår – herunder fælles tjek ind, information fra 
ledelsen om skoleårets opstart, nye ansatte og nye medarbejderrepræsentanter Kl. 19.05 

Sagsfremstilling: Nye kolleger: Afdelingsleder Overbygning Jonas Balck Kristensen, Bh.kl. leder Helle 
Bystrup, lærer Kristian Vestergaard Bro (Overbygningen) 

Ny medarbejderrepræsentant i skolebestyrelsen Anna-Marie  

Referat: Vi har fået en god start på begge afdelinger. Stadig brydninger ift. den retning vi skal- hvad 
skal med videre? Hvad kalder de nye børnegrupper på? Fællesskabet får stort fokus med den fælles 
emneuge 40, hvor alt handler om fællesskab.  

Busventeskure er i gang på Rugårdsvej. Vi har rykket for nødvendigheden af venteskur på Veflinge. 

Kort orientering om status på før-skole-beslutningen i Børne- og Ungeudvalget. Første møde 
mellem ledere fra dagtilbud Havrehed og skoledistrikt Havrehed har været afholdt. 

 

Punkt 49: Årshjul inkl. møderække                                   Kl.  19.30         

Sagsfremstilling: Vi har vores store projekt for skoleåret 24-25 vedr. visionsarbejdet, men vi skal 
have et årshjul på plads, hvad vil vi og hvad skal vi? Dertil skal vi have godkendt en møderække. Der 
er et forslag til møderække øverst i dagsordenen.  
 
Bilag: Årshjul fra foråret 

Referat: Drøftelse af mødedatoerne frem til sommerferien. Vi justerer enkelte datoer bl.a. ift. 
kursusvirksomhed for skolebestyrelsen. 

  

Punkt 50: Økonomi opfølgning           Kl.  20.00 

Sagsfremstilling: Foreløbig økonomi for Havrehedskolen 2024. Vi gik ind med et underskud på 
810.000 og havde et håb om at ramme 0. På nuværende tidspunkt ligner det mere et minus på lidt 
under 500.000. Men meget kan ændre sig endnu. Vi gennemgår de forskellige parametre.  

Bilag:  Økonomirapport fra Nemøkonomi 

Referat: Louise Theil orienterede om status på Havrehedskolens økonomi og den seneste prognose. 
Usikkerheden på førskole-reguleringen, klub/sfo – tildelingerne der reguleres efter blev drøftet ift 
hvad børnetallet udløser af økonomi. Lønstigningerne fra de nye overenskomster ser ikke ud til at 
være budgetlagt rigtigt. Havrehedskolen begrænser nu udgifter resten af året.  

Skolebestyrelsen gav udtryk for, at det er træls at spare, at holde igen, ikke noget nyt i det- det 
kender vi til.   
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Punkt 51: Nyt fra elevrådet                    Kl.  20.10 

Sagsfremstilling: Dette er et fast punkt. Men da elevrådet først træder sammen d. 11. sept. er der 
endnu ikke valgt repræsentanter. Louise fortæller om den planlagte opstart for elevrådet.  

Bilag:   

Referat: Udsat -da elevrådet ikke har været samlet endnu. 11.9. er der elevrråds-samlingsdag, hvor 
de nye ”elevrødder” uddannes i hvad det vil sige at være med i elevrådet. 

 

Punkt 52: Budget 2025 - høring        Kl.  20.20 

Sagsfremstilling: Budgettet for 2025 kommer i høring fra og med mandag d. 26. sept. Louise 
gennemgår de overordnede linjer i høringsmaterialet og bestyrelsen træffer beslutning om, om der 
kan gås direkte videre til at skrive høringssvar, eller der er brug for at nærstudere materialet 
nærmere.  

Bilag:  Louise sender materialet mandag d. 26. sept. så snart det offentliggøres. Fristen for 
høringssvaret er 6.sept. 

Referat:  

Louise Theil orienterede om budget 2025 i Nordfyns Kommune. Et samlet underskud på ca 14 mill i 
et budget på ca. 2,5 milliarder er virkeligheden. Dette beløb har det ikke været nødvendigt at sende 
spareforslag ud omkring. Det kunne man anerkende i et høringssvar. Anlægsudgiften er løftet med 
5 mill til 80 mill. – her kunne ambitionerne måske sænkes? Servicerammen stiger en anelse.   
Der er tre opmærksomheder i materialet omkring budgetændringer MED drøftede.   
Bl.a.:  
1) BUU01 Køb af kapacitet/specialrådgivning i Odense på autisme-/specialområdet. 0-6 år.   
2) ØU-01 Ekstra ressourcer til myndighedsområdet- på baggrund af BDO-rapport til bedre styring af 
fagområderne.  
3) ØU-02 Den sidste: Informationsmedarbejder til at ansætte en cybersikkerhedsrådgiver.  
 

Der var tre opmærksomheder i materialet skolebestyrelsen drøftede. Bl.a. køb af kapacitet i Odense 
på dagtilbuds/specialområdet. Ekstra ressourcer til myndighedsområdet- på baggrund af BDO-
rapport til bedre styring af fagområderne. Den sidste: Informationsmedarbejder til at ansætte en 
cybersikkerhedsrådgiver. 

SB bemærkninger fra drøftelsen af punktet:  

Dejligt, at der ikke er kommet sparekatalog. Svært at vurdere helheden i de tre forslag. Hvad er 
vigtigst- måske mest etisk har vi ikke overblikket til. De forslag der berører vores kerneområde 
mest og kommer os til gode kunne vi tale ind i. Det er svært at tale ind i- svare ja eller nej på 
forslag gældende de andre fagområder. Vigtig at der ikke røres ved provenuet, skabt i 
strukturforandringen. Vigtigt at kunne forebygge, opbygge ex. Ressourcecentre lokalt.  
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Punkt 53: Evt.                                                Kl. 20.50 

Herunder eventuelle punkter til næste/kommende møde og mødeleder til næste møde 

Kommende mødeleder: Jesper Stoltz-Haugen 

Punkter: Fundraiser 

 

 

 

 


